



SPEECH IN FOCUS

Speech Pathology Services

Changing the individual's life and enhancing their world.

什麼是發展性語言障礙?

[What is Developmental Language Disorder?](#)

發展性語言障礙是小朋友在理解同表達語言方面， 其中一方面或兩方面有困難。他們的讀寫能力、學習、交友和情緒健康會被影響。

Developmental Language Disorder is when a child has difficulties understanding and/or using language. Their social and emotional well-being and their ability to read, write and learn can be affected.

發展性語言障礙的成因是甚麼?

[What causes Developmental Language Disorders?](#)

發展性語言障礙的成因有很多， 包括智力障礙， 聽覺障礙， 缺少合當的語言環境的刺激， 自閉症或者專注力弱等等。

Developmental Language Disorder can be related to intellectual disability, hearing impairment, limited exposure to language in the daily environment, autism or attention deficit disorders, etc.

發展性語言障礙有什麼常見的特徵?

[What are common difficulties experienced by children with a Developmental Language Disorder?](#)

常見的特徵包括理解指令或理解問題， 組織完整的句子或者用正確的詞彙來清楚地表達自己等等的困難。

Children may experience difficulties following instructions, understanding questions, producing complete sentences or using the correct vocabulary to express themselves clearly.

語治療師如何幫助患有發展性語言障礙的小朋友?

[How can a speech pathologist help a child with a Developmental Language Disorder?](#)

言語治療師會先評估小朋友的溝通能力再根據結果來評估小朋友是否有語言障礙。治療師會因應小朋友較弱的語言範疇， 為小朋友訂立治療的目標。

The speech pathologist will first assess the child's communication skills then use the results to determine if the child has language difficulties. The therapist will set treatment goals based on the child's areas of weakness.